

## **Members' Motion submitted to Community Services Committee**

Meeting date: 25 February 2025

Moved by: Councillor Theresa Kavanagh

**Motion Title: Motion – Councillor T. Kavanagh – Belltown Dome Facility Replacement**

ACS File No.: ACS2025-OCC-CCS-0008

Ward: Bay (7)

## **Motion d'un membre soumise au Comité des services communautaires**

Date de la réunion : le 25 février 2025

Motion de : Theresa Kavanagh, conseillère

**Titre de la motion : Motion – T. Kavanagh, conseillère – Remplacement du Dôme Belltown**

Dossier n° (ACS) : ACS2025-OCC-CCS-0008

Quartier : Baie (7)

### **MOTION**

**WHEREAS the Belltown Dome, a geodesic ice rink built in 1979, has served as a beloved community facility for over 40 years, providing a unique recreational space and fostering a strong sense of community in Bay Ward;**

**WHEREAS city staff have confirmed that the Dome's ice-making infrastructure, mechanical systems, and building structure are at the end of their lifecycle, requiring \$3.2 million in critical repairs, and that it will operate as a natural ice surface for the foreseeable future due to the prohibitive costs of replacing the refrigeration system;**

**WHEREAS the City of Ottawa's Official Plan prioritizes the creation and maintenance of 15-minute neighborhoods, emphasizing access to local amenities such as recreational facilities within walking distance, which the Belltown Dome has long provided to the Bay Ward community;**

**WHEREAS the City of Ottawa's Parks and Recreation Master Plan Community Centres, Community Buildings, and Fieldhouses map recognizes this area of Bay Ward as a neighbourhood identified in the Ottawa Neighbourhood Equity Index as having disparities resulting in strong equity concerns;**

**THEREFORE BE IT RESOLVED THAT staff be directed to engage with the community to determine their priorities and preferences for the future recreational use of the Belltown Dome site, ensuring a thorough and inclusive public consultation process; and**

**BE IT FURTHER RESOLVED THAT following the engagement process, staff work with the Ward Councillor and the community to analyze the results of the community consultation and develop next steps in determining:**

- 1. The preferred community option,**
- 2. Funding options for the development of a concept plan,**
- 3. Preliminary costing for the preferred option to inform future funding discussions.**

#### **MOTION**

**ATTENDU QUE le Dôme Belltown, un dôme géodésique construit en 1979 et abritant une patinoire, a fait le bonheur de la communauté pendant plus de 40 ans, offrant un espace récréatif unique et favorisant un fort sentiment d'appartenance au quartier Baie; et**

**ATTENDU QUE le personnel municipal a confirmé que le système de fabrication de la glace, les systèmes mécaniques et la charpente du Dôme sont en fin de vie utile, que les réparations – incontournables – coûteraient 3,2 millions de dollars, et que l'installation servira de patinoire intérieure jusqu'à nouvel ordre en raison des coûts prohibitifs du remplacement du système frigorifique; et**

**ATTENDU QUE le Plan officiel de la Ville d'Ottawa priorise la création et la conservation de quartiers du quart d'heure, où l'on met l'accent sur l'accès aux commodités de proximité, par exemple des installations récréatives à distance de marche (rôle que joue depuis longtemps le Dôme Belltown dans le quartier Baie); et**

**ATTENDU QUE** la carte des centres communautaires, des bâtiments communautaires et des pavillons du Plan directeur des infrastructures des parcs et des loisirs de la Ville d'Ottawa indique que ce secteur du quartier Baie accuse des disparités donnant lieu à de vives inquiétudes, selon l'Indice de l'équité des quartiers;

**PAR CONSÉQUENT, IL EST RÉSOLU QUE** l'on demande au personnel de sonder, au moyen d'un processus de consultation publique exhaustif et inclusif, les résidents pour déterminer leurs priorités et préférences concernant l'avenir de l'usage récréatif du Dôme Belltown;

**IL EST EN OUTRE RÉSOLU QU'**à la suite du processus de consultation, le personnel travaille avec la conseillère du quartier et la communauté en vue d'analyser les résultats de la consultation publique et procède aux étapes suivantes, qui consistent à déterminer :

- 1. l'option préférée de la communauté;**
- 2. les possibilités de financement pour l'élaboration d'un plan conceptuel;**
- 3. les coûts préliminaires de l'option privilégiée afin d'orienter les futures discussions en matière de financement.**

#### **OPERATIONAL STAFF COMMENTS**

Recreation, Cultural and Facility Services Department staff have no concerns or suggested changes to this motion.

#### **FINANCIAL IMPLICATIONS**

There are no immediate financial implication for RCFS as a result of the motion.

#### **LEGAL IMPLICATIONS**

There are no legal impediments to approving the motion's resolutions.

#### **DISPOSITION**

If carried at Committee, this motion will be submitted to City Council for consideration on 26 March 2025.

Recreation, Cultural and Facility Services Department staff will implement the recommendations in this motion, as appropriate.